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R O M Â N I A 
JUDEȚUL SĂLAJ 
CONSILIUL JUDEȚEAN 
Nr. 8588  din 08.05.2023 

 
PROCES VERBAL 

al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Sălaj 
din data de 08 mai  2023 

  
Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU,            

 Bună dimineața dragi colegi!           
 Doamnelor şi domnilor.  
 Îmi cer scuze pentru întârziere, dar au mai intrat, s-au conectat la ședința 
noastră cei de pe urmă și atunci am așteptat să fim în formula completă în care 
suntem acum. 
 În conformitate cu prevederile art. 179 alin. (2) lit.b) coroborate cu cele ale 
art.182 alin.(4) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 
completările ulterioare, prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 197 din 
04.05.2023, a fost convocat Consiliul Judeţean Sălaj în şedinţă extraordinară, fiind 
stabilită desfăşurarea acesteia prin intermediul platformei Zoom.    
  La şedinţa de azi, sunt prezenţi online 26 consilieri, absenţi fiind domnul 
Ardelean Nicolae, domnul Chende Ioan, domnul Margin Gabriel-Adrian și doamna 
Irimiea Anca-Manuela. 

                                                          * 
Odată cu realizarea convocării şi difuzării materialelor, aţi luat cunoştinţă de 

ordinea de zi a şedinţei. 
Supun la vot ordinea de zi: 
- Cine este pentru? 26 consilieri județeni plus Președintele Consiliului 

Județean. 
- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 * 
Cu 27 voturi “pentru” a fost aprobată următoarea ORDINE DE ZI: 
 

  
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unui împrumut în valoare 

de 7.500.000 lei, în conformitate cu prevederile art. 1 din Ordonanța de urgență a 
Guvernului nr. 24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor 
împrumuturi din Trezoreria Statului. 

2. Diverse.  
* 

                                          *          * 
Dl. DINU IANCU - SĂLĂJANU 
1. La punctul 1 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de privind aprobarea 
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contractării unui împrumut în valoare de 7.500.000 lei, în conformitate cu 
prevederile art. 1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 24/2023 privind 
unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria 
Statului, o invit pe dna consilier CRIȘAN MARIANA- DANA să prezinte raportul 
de avizare al comisiilor de specialitate.  

* 
Dna CRIȘAN MARIANA- DANA 
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate. 

* 
Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 

 Vă mulțumesc. Poate vă întrebați de ce luăm acest împrumut? Pentru că sunt 
niște împrumuturi garantate de Stat și acordate prin Trezoreria Statului cu cele mai 
mici costuri posibile pentru astfel de împrumuturi. De ce facem mai rapid? Pentru că 
nu vrem să pierdem timpul, este vorba de primul venit, primul servit de aceea nu e 
grabă, e doar preocupare de a realiza toate actele în timp astfel încât să putem 
beneficia de aceste împrumuturi care sunt în favoarea noastră. După cum știți acest 
împrumut se pune pentru cheltuieli neeligibile de la extinderea UPU SMURD, vrem 
să finalizăm în acest an și vom finaliza această investiție și acolo sunt sume 
neeligibile peste 15 milioane de lei, dacă o să mă întrebați de ce sunt neeligibile, așa 
s-a contractat acea lucrare atunci când s-a semnat contractul. Dacă aveți 
dumneavoastră alte întrebări, vă rog frumos să le adresați? 
 Dl PANIE SERGIU 
 Am eu domnule Președinte. 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
A intrat și domnul Margin Gabriel-Adrian. Vă rog domnule Panie. 
Dl PANIE SERGIU 

 Deci, inițial proiectul a fost în valoare totală de 11.400.000, cel puțin așa este 
cuprins în raportul de specialitate și valoarea eligibilă pentru acest contract a fost 
estimată la 1,5 milioane de euro, rezultând în prima fază cheltuieli neeligibile de 4 
milioane jumătate, 4.600.000, acum probabil după  actualizările privind ordonanța și 
realizarea proiectului tehnic au rezultat acele cheltuieli neeligibile în valoare de 
8.500.000. Totuși vă întreb chiar numai această valoare a cheltuielilor neeligibile s-a 
mărit sau s-a dublat? Și mai am o întrebare, dacă doamna director este aici? 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
 Este aici, da, dacă tot la prima întrebare. Ce să se majoreze pentru că dacă  
eligibil ai 1 milion de euro, cum ați spus dumneavoastră, nu spun cifra exactă, păi 
dacă se măresc indicatorii tehnico-economici ce ați vrea să mărească suma eligibilă? 

Dl PANIE SERGIU 
 Da, să ne spuneți ce cheltuieli s-au mărit, ce lucruri s-au dublat? 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
 Să vă dea în amănunt, acum să vă spună ce materiale sau ce? Ca să înțeleg eu 
mai bine, domnule consilier, că poate nu am înțeles bine. 

Dl PANIE SERGIU 
 Deci s-a dublat cheltuiala neeligibilă, despre ce cheltuieli este vorba la această 
cheltuială neeligibilă în forma inițială, de ce s-a ajuns acum la 8.500.000, adică s-au 
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dublat toate costurile respectiv pentru achiziționarea acelor echipamente, asta vă 
întreb? 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Da, o rog pe doamna director să vă răspundă. Vă rog doamna director. 

 Dna MARUȘCA  LEONTINA-LUCICA 
 Mulțumesc domnule Președinte. Bună dimineața! În anul 2020, când am 
actualizat acest proiect, extindere, dotare UPU SMURD cheltuielile neeligibile au 
crescut la 8.500.000, ceea ce reprezintă atât lucrări la extindere cât și dotările, după 
noile prețuri. În 2020 s-a actualizat și această sumă reprezintă și dotări și lucrări. 

Dl PANIE SERGIU 
 Nu au mai fost cuprinse alte lucrări noi sau suplimentare doar cele care au fost 
aprobate prima dată? 

Dna MARUȘCA  LEONTINA-LUCICA 
Care existau la început la contractare, dar după faza DALI era prinsă/cuprinsă 

atunci și în 2020 am actualizat după contractul de execuție și am ajuns la 8.500.000. 
Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Când s-a actualizat în 2020 doamna director? 
Dna MARUȘCA  LEONTINA-LUCICA 
În octombrie prin Hotărârea 89 din 13 octombrie 2020, atunci s-a actualizat 

devizul general. 
* 

Se conectează domnul Ardelean Nicolae. 
* 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Nu-mi aduceam aminte că nu eram Președinte atunci, de aceea îmi cer scuze că 

nu am știut să dau răspunsul. 
Dl PANIE SERGIU 
Bun, vreau să mai întreb. 
Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
S-a actualizat înainte să fiu eu Președinte, da doamna director. 
Dl PANIE SERGIU 
Vreau să mai întreb încă ceva. La această limită eligibilă de 1,5 milioane 

conform proiectului sau finanțării nu s-a putut mări și acest plafon, adică să nu mărim 
doar cheltuielile neeligibile. 

Dna MARUȘCA  LEONTINA-LUCICA 
Nu s-a putut deoarece eligibilul a fost limitat chiar de la semnarea contractului 

din 2019, 6 milioane și. 
Dl PANIE SERGIU 
Știu, dar dacă totuși există această ordonanță cu ajustarea prețurilor m-am 

gândit că poate există și posibilitatea măririi acestor limite eligibile în cadrul 
proiectelor, dacă nu, nu. 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Se vede că ați fost vicepreședinte și nu ați știut totul domnule Panie, nu se 

poate mări eligibilul, că sunt niște chestiuni semnate pe fonduri europene cu cei de la 
Comisia Europeană și acele  sume sunt  acordate odată printr-un exercițiu financiar și 
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nu se pot mări sumele eligibile. 
Dl PANIE SERGIU 
Nu vă grăbiți, era o întrebare punctuală privind finanțarea acestui proiect. 
Dl DINU IANCU – SĂLĂJANU 
Așa am răspuns și eu. 
Dl PANIE SERGIU 
M-ați înțeles? Adică cum, noi putem emite o ordonanță la nivel național de 

ajustare și mărirea a prețurilor, dar pe finanțare nu se poate? Cum adică nu se poate. 
Am întrebat dacă nu, nu și asta e. 

Mai am o întrebare, domnule Președinte. Am văzut că rambursarea se 
prognozează într-un interval de 5 ani, nu am avea posibilitatea să facem această 
rambursare mai repede în perioada de 3 ani pentru că procentul este doar un punct 
procentual raportat. 

Dl DINU IANCU – SĂLĂJANU 
O las pe doamna directoare pentru că cum m-am sfătuit cu dumneaei, se 

pricepe mai bine, eu doar am analizat și am dat dreptate în ceea ce mi-a spus, să vă 
spună dumneaei și dumneavoastră. Vă rog. 

Dna MARUȘCA LEONTINA-LUCICA 
Am ales să accesăm acest împrumut pe o perioadă de 5 ani, dar dacă noi o să 

avem disponibilități o să putem rambursa și anticipat și atunci dobândă se va 
recalcula dar decât să îngreunăm acum cu rambursarea pe 3 ani, am zis să mergem pe 
o perioada de 5 ani, fiind și ratele mai mici și dacă o să reușim să atragem alte fonduri 
o să rambursăm, că putem să rambursăm și anticipat. 

Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl PANIE SERGIU 
Bun. Mulțumesc. 
Dl DINU IANCU - SĂLĂJANU 
Și eu. Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 

* 
 

 Supun la vot proiectul de hotărâre: 
- Dacă este cineva împotrivă? Nu sunt. 
- Dacă se abține cineva? Nu sunt. 
- Cine este pentru? 28 consilieri județeni, pentru că a intrat și domnul Margin 

Gabriel și domnul Ardelean Nicolae plus Președintele Consiliului Județean. 
- Mulțumesc! 

 
                                                                    *  

Cu un număr de 29 voturi “pentru”,a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 
aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 7.500.000 lei, în conformitate cu 
prevederile art. 1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 24/2023 privind unele 
măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 64  
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* 
                                                 *        * 
2. Diverse 
Dacă la diverse dumneavoastră mai aveți ceva de ridicat, vă rog frumos, dacă 

nu vă mulțumim foarte mult pentru efortul dumneavoastră. Vă dorim o zi frumoasă, o 
săptămână frumoasă. Declar închise lucrările şedinţei de azi. 

 
 
 

     PREȘEDINTE, 
                SECRETARUL GENERAL    

Dinu Iancu  - Sălăjanu                                      AL JUDEȚULUI, 
      
                  Dr. Cosmin – Radu Vlaicu 

 
 
 
 
 
Consilier juridic: 
Seres Judith-Réka-  1 ex 

 
 
 


